

Crocodile Specialist Group Steering Committee Meeting
Universidad Nacional del Litoral, Santa Fe, Argentina
(6 May 2018)

Mexican Industry Report

Over the last two years, the crocodile industry in Mexico continued to grow moderately. In 2016 around 1000 *Crocodylus moreletii* skins were exported, and in 2018 3000 salted skins were exported. These figures will gradually increase in coming years.

The number of commercial breeding farms has not grown. Farms (UMA) reported low hatchling production in 2017. The *C. moreletii* ranching program began last year with the collection of 26 eggs in the state of Quintana Roo. The second authorized community, in the state of Campeche, can start wild egg collections this year.

The domestic market continues to grow, and numbers of skins being imported are increasing. The most imported species to Mexico are *Alligator mississippiensis*, *Caiman crocodilus* and *C. niloticus* – imports have increased especially for the last species. Between 60% and 70% of imported skins are manufactured and re-exported as finished goods to the USA. The domestic market for finished products (crocodile or alligator skins) is still growing, mainly in cowboy finishes.

The live crocodilians market is also increasing, with Dwarf caiman the species mostly imported.

En los dos últimos años la industria de los cocodrilos en México continua con un crecimiento moderado. En el año 2016 se tiene el registro que se exportaron alrededor de 1,000 pieles de *Crocodylus moreletii*, para este año 2018 se han exportado 3,000 pieles saladas. Se estima que para los próximos años estas cifras aumenten paulatinamente.

El número de criaderos con fines comerciales no ha crecido. Y los criaderos (UMA) reportan baja producción de crías en 2017. El programa de rancho se inició el año pasado con la colecta de 26 huevos en el estado de Quintana Roo y se dio de alta la segunda comunidad en Campeche para que este año puedan iniciar la colecta de huevos del medio silvestre.

El mercado interno del país sigue en crecimiento y cada vez es mayor el número de pieles que se están importando. Las especies más importadas a México son *Alligator mississippiensis*, *Caiman crocodilus* y *Crocodylus niloticus*. Especialmente la última especie a incrementado el número de importaciones. El mercado de cocodrilianos vivos sigue creciendo, siendo el caimán enano la especie más importada.

Entre el 60% y 70% de las pieles importadas son maquiladas y exportadas en artículos terminados a Estados Unidos de América.

El mercado interno de productos terminados con pieles de cocodrilos o caimanes se mantiene en crecimiento principalmente en acabados tipo vaquero.

Prepared by: Manuel Muniz, Deputy Vice Chair Industry and Association of Crocodile Producers in Mexico
Date prepared: 20 April 2018